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PROTOKÓŁ Nr 0012.1.4.2021 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Skarbu 

w dniu 28 kwietnia 2021r. 
 
Miejsce posiedzenia:  Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój,  sala nr 130 A.   
Czas posiedzenia Komisji: 15.00 – 16.50. 

W   posiedzeniu   uczestniczyli   członkowie   Komisji  oraz  zaproszeni  goście,  
 zgodnie  z załączonymi listami obecności.  

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie posiedzenia. 
 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
 

3. Sprawy bieżące: 
 
 Projekt w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój,   

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 

2021 rok, 
 

 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, 
 

 Projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku  
na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, 
 

 Projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  
i zagospodarowania tych odpadów, 
 

 Projekt uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat za odbiór odpadów 
komunalnych ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani 
do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy oraz 
górnej stawki opłat ponoszonej przez właścicieli nieruchomości, którzy pozbywają się 
z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych, 
 

 Projekt uchwały w sprawie określenia rodzaju dodatkowych usług świadczonych przez 
miasto Jastrzębie-Zdrój w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
i zagospodarowania tych odpadów, sposobu ich świadczenia oraz wysokości cen za te 
usługi, 

 
 Projekt uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Marszałka Województwa Śląskiego 

dot. odtworzenia połączenia kolejowego Jastrzębia-Zdroju z Aglomeracją Śląską, 
 

 
 Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków i trybu przyznawania 

stypendiów w ramach Programu Stypendialnego Miasta Jastrzębie-Zdrój dla uczniów 
szczególnie uzdolnionych, 
 



2 
 

 Rozstrzygnięcie nadzorcze dotyczy uchwały nr II.23.2021 RM J.Z.  
z dnia 25 lutego 2021r. w sprawie określenia szczegółowych warunków i trybu 
przyznawania stypendiów w ramach Programu Stypendialnego Miasta Jastrzębie-
Zdrój dla uczniów szczególnie uzdolnionych, 

 
 Wniosek mieszkańców miasta o ujęcie w wykazie inwestycyjnym  na rok bieżący 

remontu nawierzchni ulicy Niepodległości w Jastrzębiu-Zdroju.  
 

 
4. FINANSOWANIE ZADAŃ OŚWIATOWYCH.   

 
5. Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu i Skarbu z dnia 24 marca 2021r. 

 
6. Wolne głosy i wnioski. 

 
7. Zakończenie posiedzenia. 

 

 
Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał    Przewodniczący Komisji Budżetu i Skarbu – Szymon 
Klimczak. Powitał przybyłych na posiedzenie członków Komisji oraz zaproszonych gości. 
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad.  
 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 

Ad. 3. 
Sprawy bieżące: 
 
 
 Projekt w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój,   

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 

2021 rok 
 
Skarbnik Miasta Dariusz Holesz omówił projekty uchwał.  
 
Głosowanie radnych: 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 
2021 rok 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój 
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Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 
 
 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój 
 
Projekt uchwały omówił Robert Cichowicz – II Zastępca Prezydenta Miasta 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 
 
 Projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku  

na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój 
 
Projekt uchwały omówiła Honorata Uchto – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
 
Tadeusz Sławik 
Ta ustawa tworzy nierozwiązywalne problemy. Po co gmina ma w tym uczestniczyć? To 
jest zbędne.  
 
Honorata Uchto 
Jedne przepisy wykluczają inne przepisy, a oczekiwania względem osiągnięć są 
niesamowite. Jesteśmy w dobrej sytuacji w stosunku do innych gmin, zaczęliśmy 
segregację od 2002 roku, do zeszłego roku osiągaliśmy poziomy, ludzie się przyzwyczaili 
do segregacji.  
 
Szymon Klimczak 
W kwestii nowej umowy, czy stawki ulegną zmianie? 
 
Honorata Uchto 
Jesteśmy na etapie ogłoszenia postępowania, otwarcie ofert będzie w połowie maja.  
 
Roman Foksowicz 
Na pewno patrząc na inne gminy, stawki wzrosną.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 
 
 Projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  
i zagospodarowania tych odpadów 

 
Projekt uchwały omówiła Honorata Uchto – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
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 Projekt uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat za odbiór odpadów 
komunalnych ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani 
do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy oraz 
górnej stawki opłat ponoszonej przez właścicieli nieruchomości, którzy pozbywają się 
z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych 

 
Projekt uchwały omówiła Honorata Uchto – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 
 
 Projekt uchwały w sprawie określenia rodzaju dodatkowych usług świadczonych przez 

miasto Jastrzębie-Zdrój w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
i zagospodarowania tych odpadów, sposobu ich świadczenia oraz wysokości cen za te 
usługi 

 
Projekt uchwały omówiła Honorata Uchto – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 

 
 Projekt uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Marszałka Województwa Śląskiego 

dot. odtworzenia połączenia kolejowego Jastrzębia-Zdroju z Aglomeracją Śląską 
 
Roman Foksowicz 
Marszałek zaproponował takie rozwiązanie, aby gminy współfinansowały wykonanie 
Studium Wykonalności w ramach programu Kolej Plus, wybrana oferta jest tańsza, niż 
zakładana kwota, nasz wkład to jest 435 tys. zł. Rozpatrywane są dwa warianty, 
Pawłowicki oraz w kierunku Żor, przez Zofiówkę, po starych liniach górniczych.  
Jeśli chodzi o CPK, ogłoszono przetarg na wykonanie Studium Wykonalności tych 
projektów, które założono wzdłuż autostrady plus warianty połączenia do Jastrzębie itd., 
kwoty znacznie przekraczają kwoty przeznaczone na wykonanie Studium, było 
przewidywane ok 15 mln, kwoty są od 25 mln zł, jest ten przetarg anulowany, będzie 
ogłoszony nowy.  
 
Dariusz Holesz 
My mamy 500 tys. zabezpieczone, będzie mogła być umowa zaangażowana, po uchwale.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –3, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 
 
 Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków i trybu przyznawania 

stypendiów w ramach Programu Stypendialnego Miasta Jastrzębie-Zdrój dla uczniów 
szczególnie uzdolnionych 

 
Projekt uchwały omówił Stanisław Faber – Naczelnik Wydziału Edukacji. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
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 Rozstrzygnięcie nadzorcze dotyczy uchwały nr II.23.2021 RM J.Z.  

z dnia 25 lutego 2021r. w sprawie określenia szczegółowych warunków i trybu 
przyznawania stypendiów w ramach Programu Stypendialnego Miasta Jastrzębie-
Zdrój dla uczniów szczególnie uzdolnionych 

 
Komisja przyjęła do wiadomości.  
 
 Wniosek mieszkańców miasta o ujęcie w wykazie inwestycyjnym  na rok bieżący 

remontu nawierzchni ulicy Niepodległości w Jastrzębiu-Zdroju 
 
Komisja przyjęła do wiadomości.  
 

 
Ad.4. 
FINANSOWANIE ZADAŃ OŚWIATOWYCH.  
 
Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta 
W bieżącym roku plan wydatków na oświatę to było 188 mln wydatków bieżących, 
subwencja 120 mln zł, do zadań subwencjonowanych dokładamy w tym roku 37,8 mln 
zł, do całości wydatków oświatowych dokładamy 68 mln zł., w 2019 roku dokładaliśmy 
20,5 mln zł, w 2020 - 29 mln zł. 
 
 
Stanisław Faber – Naczelnik Wydziału Edukacji 
Wykonaliśmy zestawienia i wykresy, odnoszące się do szkół podstawowych i średnich, 
zrobiliśmy zróżnicowanie, wskazujące na to, jakie są wydatki ogółem na wynagrodzenia 
ogółem dla nauczycieli, jaka jest subwencja, ile dopłacamy. W osobnym zestawieniu jest 
wysokość średniego utrzymania ucznia, które jest bardzo różne dla różnych szkół. 
Najlepiej sytuacja wygląda w szkołach średnich, w szkołach podstawowych jest już 
różnie.  
 
Szymon Klimczak 
Z czego wynikają różnice? 
 
Stanisław Faber 
Za tamten rok subwencja, którą otrzymało miasto wynosiła ok 119 mln, z tego ok 16 
mln poszło na placówki niepubliczne, można przyjąć, że subwencja starcza nam na 76% 
wszystkich wynagrodzeń, jakie płacimy. Zwykliśmy wszystko analizować w aspekcie całej 
gminy, w zastawieniu, które sporządziliśmy dla poszczególnych szkół, wyszczególnione 
są koszty utrzymania, wszystko jest zależne od liczebności klas, koszty utrzymania 
samej tylko klasy, wynoszą od 120 tys. klasa I do 200 tys. klasa VII-VIII, gdzie to 
pensum jest największe. Biorąc pod uwagę wysokość dotacji, którą otrzymujemy, na 
którą wpływają czynniki : finansowy stały standard A oraz tzw. wskaźnik korygujący,                  
w klasach VII-VIII klasa musi liczyć 24-25 osób, aby te środki się równoważyły, jeśli 
mamy dwie 18-osobowe klasy, przykładowo, to brakuje nam do wynagrodzeń z 
subwencji około 50 tys. zł na każdej klasie, czyli dwie takie klasy generują koszt około 
100 tys. zł, czyli jednaj mniejszej klasy z edukacji wczesnoszkolnej, bądź ok 1,2 etatu 
nauczyciela mianowanego. To wynika również z innej kwestii, od kilku lat zgodnie z art. 
30 ust. 3 KN, samorządy maja obowiązek zapewnić średnie wynagrodzenie nauczycieli 
na poszczególnych stopniach awansu zawodowego.  Sedno tkwi w arkuszach 
organizacyjnych szkół, podziałach etatów, liczebności klas. Racjonalizacja leży tutaj, z 
drugiej strony zależy nam na tym aby dzieciaki miały jak najlepsze warunki, były 
zaopiekowane, patrząc na stypendia, dążymy w tym kierunku, wyznaczamy atrakcyjne 
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formy, proponując formy nagrody finansowej, aby tych dzieci było jak najwięcej i tak się 
dzieje.  
Kwestie racjonalizacji to głównie arkusze organizacyjne, duża odpowiedzialność 
gospodarność dyrektorów, macie państwo zestawienia.  Chcemy jednocześnie aby 
ściągnąć jak najwięcej uczniów do szkół ponadpodstawowych z ościennych gmin. 
Dyrektorzy podchodzą z dużym zaangażowaniem do różnych kierunków kształcenia. Jest 
to cykl kilkuletni, w ciągu roku się niczego nie zmieni ale można wypracować schemat.  
 
Tadeusz Sławik 
Jest to nowe spojrzenie, zarządzanie na tym polega, że trzeba dobre, merytoryczne 
decyzje podejmować dla danej branży, jednocześnie za tym musi iść skuteczne 
zarządzanie finansami. Cieszę się, że takie spojrzenie zostało tu wskazane, wskazał pan 
na dwa kluczowe elementy. 
 
Alina Chojecka 
Szukaliśmy dróg dojścia do oszczędności. Różnica między dyrektorami a nami, radnymi 
jest taka, że oni postrzegają swoją działalność przez pryzmat swojej szkoły, natomiast 
nasz ogląd jest całkiem inny, przez pryzmat wszystkich szkół, przedszkoli, jednostek, 
którymi miasto zarządza. Cały czas wraca temat racjonalizacji kosztów, dzisiaj na 
podstawie przygotowanych materiałów wypłyną wnioski, przemyślenia, myślę, że należy 
do tematu wrócić.  
 
Omówione materiały stanowią załącznik do niniejszego protokołu.  

 
Ad.5. 
Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu i Skarbu z dnia 24 marca 2021r. 
 
Nie zrealizowano. 
 
 
Ad.6. 
Wolne głosy i wnioski. 
 
Nie wniesiono.  
 
Ad.7. 
Zakończenie posiedzenia. 

Szymon Klimczak Przewodniczący Komisji podziękował wszystkim za przybycie,                    
po czym zakończył posiedzenie. 
 
 
Protokołowała 
Agnieszka Bąk   

Przewodniczący  
Komisji  Budżetu i Skarbu 

Szymon Klimczak 


